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Zápis z jednání Knihovní rady dne 8. dubna 2011 
 
 
 
Přítomni: prof. Čapek, Mgr. Kaše, Ing. Klápšťová, prof. Mikulášek, doc. Molková, Mgr. 
Prochásková,  
 
Omluveni: Ing. Holá, prof. Lenderová, doc. Machalíková, Mgr. Matušková, doc. Obršálová, 
prof. Tichý 
Nepřítomni: doc. Beneš, prof. Bezoušek 
 
 
 
Předsedkyně Knihovní rady, prorektorka pro vědu a tvůrčí činnost, doc. Molková přivítala 
účastníky a zahájila jednání. K předloženému programu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

1. Hodnocení činnosti univerzitní knihovny za rok 2010 

Výroční zprávu o činnosti UK za rok 2010, měli členové KR předem k dispozici. Doc. 
Molková a Ing. Klápšťová kladně zhodnotily jak obsah, tak formální stránku. Jednotlivé části 
nebyly komentovány, vedoucí UK pouze upozornila na tabulku 3.5.1, která podává přehled o 
cenách za 1 stažený dokument z plnotextových zdrojů. Tento údaj bude nabývat důležitosti 
při vyhodnocování potřebnosti jednotlivých EIZ v období po skončení dotací z programu 
INFOZ, tj. od 1. 1. 2013. Přítomní členové KR neměli ke zprávě žádné připomínky a ani 
omluvení členové žádné připomínky písemně nepředali. Výroční zpráva o činnosti UK za rok 
2010 byla schválena a bude zveřejněna na intranetu UPa. Doc. Molková upozornila, že na 
fakultách je třeba věnovat zprávě odpovídající pozornost, a to především oddílu o využívání 
EIZ. 

2. Rozpočet pro rok 2011  

Rozpočet je navrhován ve výši 13 600 tis. Kč, tj. se zahrnutím požadovaného 10 % krácení 
oproti návrhu rozpočtu 2010. Vedoucí UK ujistila, že krácení rozpočtu se neprojeví negativně 
na zajištění poskytovaných služeb. Výpadek financí bude částečně vykryt získanými 
finančními dary z Krajského úřadu Pardubice a společnosti Elektrárny Opatovice, a. s. 
v celkové výši 400 tis. Kč (na nákup knih a EIZ) a také převodem finančních prostředků na 
mzdy z projektů UNIT a Edu_ICT.   

3. Situace v zajišťování konsorciálních EIZ pro VaV 

Vedoucí UK informovala o stávajícím stavu finančního zajištění. Program INFOZ končí 
31. 12. 2011 s tím, že většina EIZ bude v roce 2011 uhrazena formou předplatného pro rok 
2012. Faktická dostupnost je tedy zajištěna až do 31. 12. 2012. 
Výjimku tvoří projekt VZ09003 Elektronické informační zdroje z oblasti technických a 
aplikovaných přírodních věd pro výzkum (příjemce Národní technická knihovna v Praze), kde 
dostupnost zdrojů, tj. periodika Elsevier, Wiley-Blackwell a Springer a databáze Scopus, není 
pro rok 2012 zajištěna. Stejně tak není pro rok 2012 zajištěno financování plnotextových 
databází na platformě EBSCO (součást projektu VZ09006 Národní knihovna ČR – 
zabezpečení EIZ pro VaVaI.  
Asociace knihoven vysokých škol ČR spolupracuje od listopadu 2010 s Radou VŠ a vyvíjí 
tlak na MŠMT, aby bylo financování těchto zdrojů pro rok 2012 zajištěno mimořádnou 
dotací. Pro následující období je třeba navrhnout nový model financování konsorciálních EIZ, 
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a to buď formou nového dotačního programu nebo podle zákona 130/2009 Sb., tj. 
institucionálně na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace na základě zhodnocení 
jí dosažených výsledků. 

4. Informace o připravovaných seminářích pro práci s elektronickými informačními 
zdroji v rámci OP VpK projektu ICT rozvoj zaměstnanců UPa a podpora řízení 
vzdělávání (nositel IC UPa)  

Ing. Klápšťová se krátce zmínila o komponentě pro systém přihlašování na jednotlivé 
semináře, která bude připravena během měsíce dubna a zveřejněna v intranetu. Vedoucí UK 
informovala, že katalog seminářů k využívání elektronických informačních zdrojů je 
připraven a bude zveřejněn tamtéž. Některé semináře jsou plánovány ještě do konce letního 
semestru. Katalog obsahuje kromě školení pro oborové EIZ také dvě základní školení 
(Katalog a orientace ve fondu UK a využívání MVS a Úvod do využívání EIZ) a několik typů 
specializovaných školení, např. Publikování ve vědeckých časopisech, Práce se systémem pro 
správu osobních bibliografií RefWorks, Využívání citačních databází Web of Science a 
Scopus, a Analytické nástroje pro hodnocení vědeckého výkonu s využitím databází WoS a 
Scopus.  
Prof. Mikulášek a prof. Čapek doporučili, aby některé typy školení byly povinné pro 
doktorandy (např. zařazeny do individuálních studijních plánů), případně i pro mladé 
zaměstnance. Ing. Klápšťová uvedla, že součástí projektu je směrnice o celoživotním 
vzdělávání a kvalifikačním růstu zaměstnanců UPa požádala o podporu při její přípravě. 

5. Nákup EIZ v rámci projektu UNIT 

Byla zahájena příprava nákupu EIZ (elektronické knihy a referenční díla vydavatelství RSC, 
Wiley a Elsevier a archivy elektronických periodik Wiley, Elsevier a ACS) podle požadavků 
zjištěných průzkumem po fakultách v roce 2009. Jedná se o zdlouhavé byrokratické 
procedury. Celkem je v projektu k dispozici 11, 6 mil. Kč na EIZ a 3, 7 mil. Kč na nové 
technologické nástroje pro vyhledávání a komplexní správu EIZ. 

6. Různé 

Prof. Čapek vznesl připomínku k zobrazování údajů o původcích bez rozlišení role (autor 
práce, školitel, oponent/oponenti) v přehledové tabulce dizertačních prací v Digitální 
knihovně. Vedoucí UK vysvětlila, že toto zjednodušené zobrazení je pouze v přehledové 
tabulce a software neumožní jiné zobrazení. Po otevření konkrétního záznamu je už přiřazení 
rolí k jednotlivým jménům zřetelné. 
 
Prorektorka Molková poděkovala přítomným za účast a jednání KR ukončila. 
 
 
 
 
 
Zapsala: I. Prochásková                      Schválila:  
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